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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, gällande §§ 144 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 2 maj 2022 
Anslaget sätts upp 3 maj 2022 
Anslaget tas ned 25 maj 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 
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§ 130 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2022-05-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2022-04-27 och 
revisionsrapport 1/2022 – Granskning av arbetet 
mot våld i nära relationer samt hedersrelaterat 
våld och förtryck 
KFKS 2022/409 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan till International Forum on 
Quality and Safety in Healthcare , i Göteborg den 20 
– 22 juni 2022. SKR är konferensens svenska 
partner tillsammans med Region Jönköpings 
län, Region Kronoberg och Västra 
Götalandsregionen. 

 

Inbjudan från SKR till konferensen Tillsammans i 
det vräkningsförebyggande arbetet den 2 juni 2022 
Sista svarsdag 1 juni 2022 

 

Övrigt 
 

Protokoll från KSSU 2022-04-05 samt från 
KSAU och KSVU 2022-04-19 

 

Kallelse till ordinarie bolagsstämma i 
Stockholmsregionens Försäkring AB den 12e maj 
2022 – inkl årsredovisning och 
revisionsberättelse 

 

 
- - - - - 
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§ 131 KFKS 2022/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut KS 2022-05-02 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Fullmakt att företräda Nacka 

kommun i mål angående tvist om 
förlängning av hyresavtal inom 
fastigheten Sicklaön 367:2 i Jarlaberg 
KFKS 2022/270 

Stadsdirektör 2022-03-22 

2.  Fullmakt att företräda Nacka 
kommun i mål angående tvist om 
förlängning av hyresavtal inom 
fastigheten Sicklaön 369:4 i Jarlaberg 
KFKS 2022/269 

Stadsdirektör 2022-03-22 

3.  Fullmakt att företräda Nacka 
kommun i mål angående tvist om 
förlängning av hyresavtal inom 
fastigheten Sicklaön 369:2 i Jarlaberg 
KFKS 2022/271 

Stadsdirektör 2022-03-22 

4.  Generell fullmakt att företräda Nacka 
kommun i upphandlingsmål 
KFKS 2022/317 

Stadsdirektör 2022-05-04 

5.  Anlitande av konsult för uppdraget 
Miljöteknisk utredning Älta 
KFKS 2022/135 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2022-03-30 

6.  Servitutsavtal för tunnel för 
reningsverksändamål inom Sicklaön 
37:11 
KFKS 2021/1067 

Gruppchef mark och 
fastighetsutveckling, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2021-11-05 

7.  Avtal om lägenhetsarende för 
småbåtshamn med mera i 
Kummelnäs 
KFKS 2021/915 

Markingenjör, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2021-11-17 
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8.  Tilldelningsbeslut avseende 
upphandling av Diariesystem 
KFKS 2021/280 

Stöd- och 
servicedirektör 

2021-11-29 

9.  Avslagsbeslut avseende begäran om 
rättelse av personuppgifter 
KFKS 2021/1125 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2021-11-16 

10.  Tillfällig fjärr- och 
distansundervisning på Järla skola 
klass 3 C 
KFKS 2020/235 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2021-11-24 

11.  Tillförordnande av 
produktionsdirektör Välfärd skola 
fr.o.m. 2021-11-30 t.o.m. 2021-12-01 

Stadsdirektör 2021-11-29 

12.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen – enheten för 
fastighetsförvaltning 
KFKS 2021/1157 

Stadsdirektör 2022-04-06 

13.  Upphandling av Källsortering STIC 
2021 
KFKS 2021/1096 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2021-11-15 

14.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
ADDA Banktjänster 2018 
KFKS 2022/187 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-04-01 

15.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
rekryteringssystem 
KFKS 2021/1129 

HR-direktör 2022-02-25 

16.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
upphandling av systemstöd för 
vuxenutbildning 
KFKS 2021/1273 

Utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektör 

2022-03-30 

17.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
ramavtal för byggmaterial 
KFKS 2022/315 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2022-04-06 

18.  Förändring beslutsattestanter Välfärd 
samhällsservice 
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2022-04-07 
 

19.  Delegationsbeslut tf Stadsdirektör 
Påsk 2022, 
KFKS 2022/340 

Stadsdirektör 2022-04-06 

20.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
skanning- och VAN-tjänst 

Stöd-och 
servicedirektör 

2022-04-08 
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KFKS 2021/971 
21.  Beslutsattestanter 2022 för 

kommunstyrelsen - ansvar 20019 
KFKS 2022/1157 

Stadsdirektör 2022-04-08 

22.  Delegationsbeslut - anmälningar 
kränkande behandling, trakasserier 
och sexuella trakasserier mars 2022 
KFKS 2022/104 

Enhetschef, 
Verksamhetsstöd 
Välfärd skola 

2022-04-11 

23.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 
från 8 april 2022 
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2022-04-08 

24.  Revidering av kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
allmän administration. 
KFKS 2022/355 

Enhetschef, 
nämndadministrativa 
enheten 

2022-04-12 

25.  Ordförandebeslut om deltagande i 
konferensen Hållbar Kommun den 
19 maj 2022 
KFKS 2022/211 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-04-11 

26.  Förändring beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 20 april 2022 
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2022-04-19 
 

27.  Ansökan om medgivande till 
upplösning av Sickla Sluss 
Samfällighetsförening, 
KFKS 2022/319 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-04-04 

28.  Delegationsbeslut arrende 
förlängning A202003-001 Skurubron, 
KFKS 2022/261 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-04-12 

29.  Nya och avslutade avtal EFF 2021 
KFKS 2022/137 

TF. gruppchef 
lokalförsörjning, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-04-21 

30.  Bestridande av överklagan av 
Stockholms tingsrätts dom gällande 
interkommunal ersättning samt 
anslutningsöverklagan gällande 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-04-21 
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tillerkänd ersättning för 
rättegångskostnader 
KFKS 2020/911 

31.  Höjning av matagvift på särskilt 
boende för äldre inom Välfärd 
samhällsservice 
KFKS 2022/376 

Tf Affärsområdeschef 
Affärsområde 
äldreomsorg, Välfärd 
samhällsservice 

2022-04-21 

32.  Uppsägning av avtal om 
lägenhetsarrende för parkering på 
Sicklaön, 
KFKS 2022/297 

Gruppchef mark och 
fastighetsutveckling, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-04-01 

33.  Delegationsbeslut gällande anmälan 
enligt lex Sarah till Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO) 
KFKS 2022/239 

Produktionsdirektör  
Välfärd samhällsservice 

2022-04-20 

34.  Åtgärder för en jämnare fördelning 
av boende - Yttrande över förslag till 
lagrådsremiss 
KFKS 2022/373 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-04-26 

 
- - - - - 
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§ 132 KFKS 2015/304-224 

Tilläggsavtal till Principöverenskommelse med Region 
Stockholm om Mötesplats Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget Tilläggsavtal till 
Principöverenskommelse avseende Nacka centrums bytespunkt samt resultat av 
genomförd åtgärdsvalsstudie för samordnad trafikplanering centrala Nacka med AB 
Storstockholms lokaltrafik och Region Stockholm enligt tjänsteskrivelsen daterad den 7 
april 2022. 

Ärende 
Den 6 februari 2017 § 23 ingick kommunfullmäktige principöverenskommelse avseende 
Nacka centrums bytespunkt samt resultat av genomförd åtgärdsvalsstudie för samordnad 
trafikplanering centrala Nacka med Trafikverket och Stockholm läns landsting, idag Region 
Stockholm, (vidare benämnd Regionen), avseende planering och finansiering av åtgärderna 
Överdäckning, Bussterminal, Flytt av väg 222 samt Trafikplatser inom projektet Mötesplats 
Nacka med överdäckning och bussterminal.  
 
Principöverenskommelsen tecknades i ett tidigt skede i projektet med många osäkra 
förutsättningar. I det fortsatta arbetet i enlighet med principöverenskommelsen och inför 
kommande beslut och avtal i projektet har kommunen och Regionen funnit behov av att 
närmare precisera de gemensamma åtaganden som framgår av principöverenskommelsen. 
Det sker genom föreslaget tilläggsavtal i vilket parterna har förtydligat och enats om 
åtgärdernas innehåll, omfattning och kostnadsfördelning samt hanterat ett riskpåslag och 
eventuella fördyringar.   
 
Projektets totala kostnad bedömdes enligt tidiga kalkyler 2016 uppgå till 2–2,3 miljarder 
kronor. I samband med detta tilläggsavtal bedöms projektets totala kostnad uppgå till 3,5 
miljarder kronor, i 2018 års penningvärde, inklusive ett riskpåslag om 30 procent. 
Kommunens andel av projektets totala kostnad, givet föreslagna fördelningsnycklar samt 
baserat på uppskattade kostnader enligt tidig kalkyl, motsvarar cirka 83 procent, det vill 
säga 2,9 miljarder kronor. Kommunens intäkter bedöms uppgå till cirka 0,9–1,2 miljarder 
kronor. Detta ger ett negativt investeringsnetto för kommunen om cirka 1,7–2 miljarder 
kronor. Merparten projektet skall vara färdigställt i takt med att tunnelbanan tas i drift 
2030. 
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Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 beslutade 
utskottet att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 44 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och exploateringsenheten, daterad den 7 april 
2022 
Bilaga 1 Förslag till Tilläggsavtal till Principöverenskommelse avseende Nacka 
centrums bytespunkt samt genomför åtgärdsvalsstudie för trafikplanering centrala Nacka, 
inklusive bilagor. 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), återremiss på ärendet 
för att utreda/komplettera med följande: 

1. ”Underlaget borde kompletteras med en preciserad kalkyl för intäktssidan.  
2. Kostnaderna borde inte beräknas i 2018 års penningvärde utan i ett så nyligt 

penningvärde som möjligt, allra senast år 2020 med tanke på bl a nuvarande 
inflation, höjda kostnader på råvaror mm.  

3. Riskanalysen behöver fördjupas och konkretiseras så att beslutsfattarna, politikerna 
kan fatta detta för Nackaborna stora beslut grundat på ett fullödigt och realistiskt 
underlag som håller över tid. Förtydliganden behöver göras av bl a kraftigt stigande 
materialkostnader och dess ekonomiska utfall. Vad gäller t ex asfalt så är det nästa 
dubbla kostnader jfr med tidigare, liksom cement, stål etc. Stora trafikproblem med 
samtidiga exploateringar och därmed drivande kostnader mm. Tighta tidsramar där 
mycket ska göras under kort tidsspann. Svårighet med samtidiga exploateringar vid 
Slussen, förstärkning Danviksbron, förändringar Värmdövägen och Värmdöleden, 
slutligt byggande Skurubron mm. 

4.  Komplettera underlaget med en genomarbetad trafikanalys där även ev 
matarbusstrafik belyses och alla övriga praktiska faktorer som politiken i dagsläget 
inte känner till för de många samtidiga exploateringarna.  

5. Konsekvenser och komplettering av att bussterminalens storlek ännu inte är helt 
fastställd och vad det innebär om en ökad yta kan behövas praktiskt för mark, 
exploatering och för kostnader.  

6. Komplettering med långtidsprognos hur exploateringsärendet inverkar långsiktigt 
på budgeten fram till år 2060.” 
 

Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Johanna Kvist (S) 
och Mats Gerdau (M), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
exploateringsenheten.   
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på återremissyrkandet.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – förslaget från stadsledningskontoret och exploateringsenheten – och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutet i enlighet med detta förslag.  
 
Henrik Unosson (S) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande:  
”Nackalistan anser att underlaget för att fatta ett sådant här viktigt och långtgående beslut 
inte är tillräckligt. Vi yrkar därför på återremiss för att komplettera underlaget och 
reserverar oss emot att man inte gör det utan går vidare och fattar beslut.” 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi är positiva till tunnelbanebygget och detta förslag är som helhet bra för att få en god 
stadsmiljö i centrala Nacka. Men, ett problem som vi flaggat för tidigare är att Nacka 
kommun ofta räknar med att få in mer pengar på markexploatering än vad vi i slutändan 
får. Det är mycket viktigt att både tidsplan och budget hålls i ett så omfattande projekt. Vi 
kommer fortsätta bevaka så det blir en bra lösning där bussterminalen ligger nära 
tunnelbanan, så att byten blir smidiga.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Nacka tyngs i dag av en situation med nästan oräkneligt många byggprojekt inom 
kommunen. Många kan motiveras av nödvändighet, liksom av ingångna avtal som 
kommunen måste uppfylla. Totalt sett har detta ändå, genom Nackas speciella topografi 
med ont om plats, blivit en sådan belastning att total trafikinfarkt hotar 
Världshändelser och åtföljande ökad inflation med bland annat stigande råvarupriser har 
också gjort att kalkyler från tidigare tillfällen inte längre är säkert grundade utan behöver 
itereras med nya ingångsvärden. 
Sverigedemokraterna vill också peka på behovet av samordning mellan ledningarna för 
olika byggprojekt, så att inte trafiken drabbas onödigt, och att Nacka kommun som 
beställare formulerar krav på alla byggherrar att vårda sig om trafikens möjligheter att 
komma fram. Stillastående trafik är ett mycket stort miljöproblem som måste förebyggas så 
långt möjligt. 
Återremiss i ärendet är rätt beslut för att tillgodose dessa nödvändiga åtgärder, och därför 
yrkade vi på en sådan.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Överdäckningen av Värmdöleden är en oumbärlig pusselbit i Nacka-bygger-stad-pusslet, 
och genererar utöver det ekonomiska värdet också stora immateriella värden i form av den 
estetiska upplevelsen av centrala Nacka.  
Miljöpartiet kan tycka att kommunens kostnadsandel är för hög i förhållande till den nytta 
Mötesplats Nacka får för Region Stockholm. Dock tycker vi det är värdefullt att vi äntligen 
kommit närmre ett slutgiltigt avtal som både regionen och kommunen kan acceptera.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Ärendets innehåll är framförallt fördelningen av kostnader mellan regionen och 
kommunen. Det ser ut som att kommunens tjänstepersoner gjort det som är möjligt för att 
göra fördelningen av kostnaderna på ett professionellt sätt. Vänsterpartiet ser det som 
nödvändigt att tunnelbana och bussterminal fungerar tillsammans i ett trafiksystem fortast 
möjligt. Att det finns ett fungerande kollektivtrafiksystem är det viktigaste insatserna för att 
minska utsläppen av koldioxid från transportsektorn. Det är den största utsläpps sektorn i 
Nackas koldioxid budget.” 
 
- - - - - 
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§ 133 KFKS 2016/23-251 

Avsiktsförklaring med Region Stockholm om 
Saltsjöbanan 

Beslut 
Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige att ingå föreslagen avsiktsförklaring med 
Region Stockholm gällande Saltsjöbanan enligt tjänsteskrivelsen daterad den 7 april 2022. 

Ärende 
Nacka kommun och dåvarande Stockholms läns landsting ingick 2017 en avsiktsförklaring 
gällande att bygga en upphöjning av Saltsjöbanan mellan Nacka och Sickla station. 
Avsiktsförklaringen var villkorad av att genomförandeavtal skulle tecknas inom två år. Så 
skedde inte och avsiktsförklaringen löpte därmed ut per automatik. Kommunen och 
Regionen återupptog under slutet av 2020 diskussionerna om att komma vidare både kring 
Mötesplats Nacka och Saltsjöbanan. Det har resulterat i att det nu föreligger ett nytt förslag 
till avsiktsförklaring om Saltsjöbanan som också har ett bredare anslag. Den omfattar flera 
åtgärder där regionen och kommunen är överens att få till en modern och kapacitetsstark 
Saltsjöbana. Några av insatserna är fler mötesspår, att upphöjningen byggs samt att 
regionen köper in nya vagnar. Avsiktsförklaringen infattar att kommunen kan lägga del av 
Värmdövägen på banvallen under en del av utbyggnaden av Värmdövägen. Även denna 
avsiktsförklaring är villkorad av att ett finansierings- och genomförandeavtal ska tecknas 
senast 31 juli 2023. 
 
Eftersom flertalet åtgärderna kopplade till Saltsjöbanan behöver vara klara när banan börjar 
gå till Slussen i slutet av 2026 har kommunen och regionen inlett samverkan på flera nivåer 
redan. Kostnaderna för att bygga upphöjningen kommer att tas fram i det finansierings- 
och genomförandeavtal som ska tecknas. En kostnadsberäkning i 2018 års penningvärde 
indikerar en kostnad på drygt 700 mkr, där kommunen kommer att få ta merparten av 
kostnaderna. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 beslutade 
utskottet att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 45  
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt enheten för bygg och anläggning, daterad 
den 7 april 2022 
Bilaga 1 Förslag till avsiktsförklaring 
Bilaga 2 Bilaga X kommunens markbehov 
Bilaga 3 Bilaga Y regionens markbehov 
Bilaga 4 Kommunens markbehov områdeskartor 
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Bilaga 5 Regionens markbehov områdeskartor 
Bilaga 6 Kommunens markbehov kring Värmdövögen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), återremiss på ärendet 
för att utreda/komplettera med följande:  

1. ”Komplettera med en ekonomisk kalkyl som grundar sig på nuvarande kostnader, 
senast år 2020, och inte på 2018 års kostnader för att få en realistisk kostnadsbild. 

2. Komplettera med en utredning av konsekvenser av ett 0-alternativ, dvs ingen 
höjning av Saltsjöbanan, allt övrigt lika, samt alternativ med bro eller tunnel som 
förbindelse norr och söder. 

3. Utreda/förklara på vilket sätt som, citat från tjänstehandlingen: ..’Den omfattar flera 
åtgärder där regionen och kommunen är överens att få till en modern och kapacitetsstark 
Saltsjöbana. Några av insatserna är fler mötesspår, att upphöjningen byggs samt att regionen 
köper in nya vagnar’. Det är oklart i på vad sätt en upphöjning i sig bidrar till en 
kapacitetsstark Saltsjöbana. Alla nödvändiga beslut kring dubbelspår, nya vagnar etc 
är redan beslutade om och är i sig inte beroende av en upphöjning. En tydlig 
förklaring behövs för att politikerna ska ha ett stringent underlag inför det 
långtgående viktiga ekonomiska beslutet.” 

 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Tomas Ottosson (V), 
Mats Gerdau (M), bifall till det utsända förslaget från förslaget från stadsledningskontoret 
samt enheten för bygg och anläggning.   
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på återremissyrkandet.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – förslaget från stadsledningskontoret samt enheten för bygg och anläggning – 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutet i enlighet med detta förslag.  
 
Henrik Unosson (S) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande:  
”Nackalistan anser att underlaget för att fatta ett sådant här viktigt och långtgående beslut 
inte är tillräckligt. Vi yrkar därför på återremiss för att komplettera underlaget och 
reserverar oss emot att man inte gör det utan går vidare och fattar beslut.” 
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Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokoll för Kristdemokraterna:  
”Vi Kristdemokrater stöder idén att koppla ihop Värmdövägen med Planiavägen. Det finns 
ett mycket stort värde i att överbrygga (eller möjligtvis underbrygga) den barriär som 
saltsjöbanan utgör genom Nacka stad, speciellt just här.  
Dock beklagar vi att man inte utredde färdigt det förslag som kallades +11, och som 
innebar att man i stället höjde marken omkring saltsjöbanan upp till 11 meter över 
havsnivån. Vi tror fortfarande att det kan ha blivit en bättre lösning, vad gäller bullret, 
dagvattnet, parkeringsfunktionen, möjligheten till fler lokaler för viss typ av verksamhet 
och rent av för hela stadsmiljön i området. Synd att det inte utreddes ordentligt. Tyvärr har 
det tåget gått nu.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att vi fått till denna avsiktsförklaring så att upprustningen av Saltsjöbanan kan 
börja. Nu är det viktigt att upphöjningen blir klar i tid så att vi också får nya vagnar som det 
finns så stort behov av.  
Socialdemokraterna har tidigare lagt en motion i kommunfullmäktige om en station vid 
Finntorp, som ersättning för Nacka station som försvinner när upphöjningen byggs. Vi 
skulle gärna se att när man utnyttjat banvallen och upphöjningen är klar för spårläggning, 
ska återläggningen av spåren mellan Saltsjö-Järla och Sickla stationer så långt möjligt 
utföras så att ett framtida byggande av en station/hållplats vid Finntorp underlättas.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna: 
”Saltsjöbanan är en trafikpulsåder för många arbetspendlare i södra Nacka och därför en 
hjärtefråga för Sverigedemokraterna. 
I ljuset av de framställda förslagen måste Sverigedemokraterna konstatera att avstängningen 
2023 är mycket plågsam men likafullt kanske försvarlig med tanke på ombyggnader och 
förbättringar på banan. 
Avstängningen 2025-2026, två hela år, är däremot för mycket att bära för pendlarna. Det 
som anges som orsak, ett såvitt bekant världsunikt lyft av hela banan på sträckningen förbi 
Järla, ger inga förbättringar varken för Järlaborna, Nackaborna i allmänhet eller pendlarna 
som avlägset väger upp den enorma belastning som kommer av att banan ska stängas för 
användning i två hela år. 
Det finns också, enligt Sverigedemokraterna, dåligt underlag för kalkylen som gäller själva 
lyftet av banan. Då detta lyft, såvitt Sverigedemokraterna har kunnat utröna, är unikt i sitt 
slag, behöver åtminstone en realistisk kalkyl med redovisade delkostnader kunna anföras av 
kommunstyrelsen, om möjligt med referens till något liknande projekt. Större svenska 
byggprojekt håller ofta inte kalkylen, och dess mera så om projekten involverar nya helt 
tekniker eller metoder. 
På dessa grunder har Sverigedemokraterna yrkat återremiss av detta ärende.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Upphöjningen är en viktig del i kommunens stadsutveckling i Sickla. Den nya 
förbindelsen mellan Planiavägen och Värmdövägen möjliggör att Järlaleden förbi 
Kyrkviken kan stängas av för biltrafik. Vid Kyrkviken vill vi i Miljöpartiet skapa en vacker 
naturban mötesplats. 
Utformad på rätt sätt kan upphöjningen skapa kommersiella lokaler i bästa A-läge som kan 
generera stora hyresintäkter för lång tid framöver, detta är viktigt att ta med i den 
ekonomiska kalkylen. I samband med ombyggnaden vill Miljöpartiet att moderna 
”tramtracks” ersätter dagens räls för att sänka Saltsjöbanans buller i centrala Nacka. Vi vill 
också att det möjliggörs för kollektiv- och utryckningstrafik på Saltsjöbanans banvall, 
åtgärder vi föreslog i en motion 2016-03-14. Samtidigt som Saltsjöbanan stängs av vill vi 
också att kommunen undersöker möjligheterna att använda delar av spårområdet för 
dagvattenhantering, något vi föreslog i en motion 2017-12-11.” 
 
- - - - - 
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§ 134 KFKS 2022/294 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige reviderar kommunfullmäktiges 
arbetsordning genom att lägga till en ny § 33 i arbetsordningen enligt följande.  
 
§ 33 Medborgarförslag  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att anta bestämmelser för hantering av medborgarförslag. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges arbetsordning innehåller bestämmelser om kommunfullmäktiges 
arbetsformer. Arbetsordningen kompletterar bestämmelserna i kommunallagen. Det har 
identifierats ett behov av att revidera arbetsordningen genom ett tillägg som anger att 
kommunstyrelsen bemyndigas att anta bestämmelser för hantering av medborgarförslag. 
Kommunstyrelsen kan då anta kriterier och ramar för medborgarförslag för att underlätta 
den fortsatta hanteringen av medborgarförslag framöver. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 46 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 28 
mars 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 135 KFKS 2022/218 

Revidering av kommunstyrelsens reglemente samt 
upphävande av kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts arbetsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut:   
 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige revidera kommunstyrelsens 
reglemente i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 mars 2022.  
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med punkten 1 ovan, att upphäva kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts arbetsordning. 

Ärende 
Arbetsordningen för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslås upphävas 
eftersom det bedöms vara enklare och tydligare att samla arbetsformer och 
ansvarsområden för samtliga utskott i kommunstyrelsens reglemente. Kommunstyrelsens 
reglemente föreslås bland annat förtydligas avseende kommunstyrelsens ansvar för 
kommunens mark- och fastighetsförvaltning samt inom stadsbyggnadsområdet. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås även ansvara för en sammanhållande beredning 
av externa remisser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 47 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 28 
mars 2022 
Bilaga 1. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts arbetsordning  
Bilaga 2. Kommunstyrelsens reglemente (med förslag på ändringar) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
21 (57) 

 2 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 136 KFKS 2022/27 

Program klimatanpassning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar program för klimatanpassning i 
Nacka kommun enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 7 april 2022. 

Ärende 
Program för klimatanpassning är det första i sitt slag för Nacka kommun. Syftet med 
programmet är att bidra till att minska konsekvenserna av ett förändrat klimat i Nacka, 
samt utveckla Nacka kommuns proaktiva och systematiska klimatanpassningsarbete.    
Programmet ger en översiktlig bild av riskerna kopplat till ett förändrat klimat i Nacka 
kommun. Programmet innehåller även prioriterade övergripande åtgärder kopplat till de 
största klimatrelaterade riskerna för Nacka. Programmet ska följas upp årligen med start 
2023. Program för klimatanpassning ska uppdateras vid behov, vartefter föreslagna 
åtgärder genomförs eller ny information, ny kunskap eller riskbedömningar leder till nya 
prioriteringar.  
 
Kommunstyrelsen, genom dess arbetsutskott, beslutade att remittera ärendet om program 
för klimatanpassning Nacka kommun för yttrande till de nämnder eller utskott som har ett 
ansvar för genomförande; miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden, 
kommunstyrelsens miljöutskott, kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, samt till Nacka 
Energi AB och Nacka vatten och avfall AB. Remissinstanserna ställer sig positiva till att 
program för klimatanpassning tagits fram för Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 48 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 7 april 2022 
Bilaga 1 Program klimatanpassning  
Bilaga 2. Yttrande från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
Bilaga 3 Yttrande från kommunstyrelsens miljöutskott 
Bilaga 4 Yttrande från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 5 Yttrande från natur- och trafiknämnden 
Bilaga 6 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 
Bilaga 7 Yttrande från Nacka energi AB 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Gunnel Nyman Gräff 
(S), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är bra att kommunen har inlett arbetet med att se över konsekvenserna från det 
ändrade klimatet. I klimatkrisens Nacka och globalt finns en rad nya hot mot vår hälsa och 
säkerhet. Idag talar vi om vinterregn, bruna sjöar, återkommande 100 års regn med 
översvämningar, högre vattentemperaturer med farlig bakterietillväxt, ny fauna, nya 
djurarter, nya sjukdomar, havsnivåhöjningar för att nämna några klimateffekter. För varje 
år som går blir rapporterna alltmer alarmerande om avsmältningen av Arktis och Antarktis, 
från glaciärer samt av inlandsisen på Grönland.  
Det kommer behövas en ny inriktning för att klimatanpassa kommunen. Samverka är 
nyckeln till framgång, framförallt i detta sammanhang där vi med Nackas medborgare bästa 
för ögonen måste kraftsamla och samverka i och utanför den kommunala organisationen. 
Många av de problem som måste förebyggas omspänner flera nämnder, kommunala bolag 
och andra intressenter. Övergripande mål och planer kommer att behöva ändras och 
revideras för att hantera de nya utmaningarna som vi står inför. Hur ska vi säkerställa 
elförsörjningen och dricksvattenförsörjningen för kommunens invånare? Hur ser vi till att 
bebyggelse och mark är säkra att vara på utan risk för skred, ras eller annat som ett 
förändrat klimat kan orsaka? Förändringar behöver göras för t.ex. utformning av 
bebyggelse, gröna tak eller idrottsytor för att hantera nederbörd och gaturum med utrymme 
för träd för att minska värmeböljor.  
Enligt vår uppfattning måste kommunen ha en försiktighetsstrategi som utgår från en 
betydligt större nivåhöjning hos Östersjön. Redan nu finns det skäl att planeringen ska ha 
större säkerhetsmarginaler på grund av stigande havsnivåer. Det som byggs förväntas 
finnas kvar långt efter nästa sekelskifte. 
Utformning både av det offentliga rummet och grönområden som kommunen ansvarar för 
men också krav på att privata fastighetsägare måste anpassa nya byggnader, befintlig 
bebyggelse och mark för att kunna hantera förändringarna. Kommunens policy för mark 
och fastigheter måste ändras och ses över utifrån detta. Kommunen kommer att behöva se 
över vilka åtgärder som krävs för att genomföra anpassningar. Därför måste försäljning av 
kommunal mark och fastigheter bli restriktiv. Detta för att ha möjlighet att genomföra 
åtgärder som är på mark som kan behövas för anpassningar.  
Det är viktigt att arbetet tar med synpunkter brett, både från förtroendevalda, 
kommuninvånare och andra intressenter som finns i kommunen. På ett sådant sätt kan 
man få med alla olika vinklar och perspektiv. Det räcker inte med att starta uppföljningen 
2023. Det måste ske redan under 2022 med information och uppföljning av hur arbetet 
fortskrider.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är positivt med ett program för klimatanpassning och viktigt att kommunen arbetar  
långsiktigt och förebyggande med dessa frågor. En fråga som borde få mer utrymme i  
denna klimatanpassningsplan är framtidasnöfall. Det finns i olika scenarion risker för  
kraftigare och oftare återkommande snöoväder och det är viktigt att nödvändig  
infrastruktur och kommunen kärnuppgifter kan utföras även under de dagar som vi får  
väldigt kraftiga snöfall. Det är också viktigt att kommunen hittar lämpliga upplagsplatser  
för snö, det pågående stadsbyggandet kommer att göra det än mer viktigare att forsla bort  
snön från områden istället för som idag bara ploga den åt sidan.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna vill inge samma synpunkt som oftast i samband med beslut i klimat- 
och miljöfrågor: Sveriges del, och än mer Nackas del, av möjligheterna att påverka 
klimatförändringar är försumbart liten, i huvudsak symbolisk och vägledande. 
Mot den bakgrunden måste Sverigedemokraterna varna för dyrbar överambition i miljö- 
och klimatfrågan, och för den risk som denna överambition kan innebära för jobb och 
välfärd. Sverige och Nacka behöver inte ligga långt före alla andra jämförbara länder på 
denna punkt.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har tidigare motionerat både om att ta fram en klimatanpassningsstrategi, och 
att genomföra enskilda klimatanpassningsåtgärder inom t.ex. dagvattenhantering, 
luftkonditionerade boenden m.m. Det är bra att det nu görs en genomgång av de 
klimatrelaterade risker som vi måste ta hänsyn till i samhällsplaneringen på grund av att 
mänskligheten inte lyckats minska utsläppen av växthusgaser som driver på den stora 
klimatförändringen.  
Miljöpartiet vill dock att kommunen samtidigt tar fram ett program med åtgärder för att 
minska kommunens klimatutsläpp och inte släppa ut mer än vad vår nyligen framtagna 
koldioxidbudget tillåter. Detta för att bidra till att nå Parisavtalets mål om en maximal 
ökning av jordens medeltemperatur med två grader.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är en stor utmaning för hela Sverige och därmed Nacka att klara av att omvandla livet 
här efter de scenarier som klimatanpassningsplanen bygger på, 3-4 grader varmare 
medeltemperatur och skyfall med stora översvämningar som följd. 
En så stor temperaturförändring ger allvarliga konsekvenser och behovet av att värma 
bostäder kommer minska mycket, vilket skjuter över problem på att kyla bostäder istället. 
Våra bostäder är inte alls anpassade för idag så det kommer behöver göras förändringar i 
bostadsbeståndet. Nu när det byggs nytt i Nacka finns möjligheter att minska problemen 
med att kyla husen framtiden genom att skugga södervända fasader, tex med 
solcellsanläggningar.  
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Det är mindre problematik med havsnivåhöjningen i Stockholm än i södra Sverige men det 
är en kort frist sen slår den till även i Stockholm tyvärr. Även den idag beräknade 
höjningen på 0,5 meter till sekelskiftet är alarmerande. Den nya slussen bygget har inte så 
stor tolerans vilket kan betyda att den behöver byggas om i förtid om dagens beräkningar 
är för positiva. Det handlar om hur Stockholm ska få sitt dricksvatten, blir 
havsnivåhöjningen östersjön för stor kommer den tränga in i Mälaren och skapa en vik av 
östersjön ända till Västerås och Uppsala. Då står hela Stockholm utan vattentäkt.  
Klimatanpassningsplanen med flera nämnder och bolag kommer behöva se på frågan 
långsiktigt hur vattenförsörjningen ska gå till och redan nu börja se hur samhället kan bli 
mer sparsamt på färskvatten.” 
 
- - - - - 
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§ 137 KFKS 2022/173 

Politikerinitiativ – Framgång Fisksätra 
Politikerinitiativ den 22 februari 2022 från Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-
Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att tillföra utbildningsnämnden 7 miljoner kronor för att 
förstärka språkstödet inom likvärdighetsresursen i enlighet med förslaget i programmet 
gällande “Förstärkt språkstöd i skolan”. Finansiering sker genom att budgeten för 
skatteintäkter höjs med motsvarande belopp. 
 
2. Kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att utreda förutsättningar för 
sommarskola i enlighet med förslaget om “Sommarskola för sommarjobb”. 
 
3. Kommunfullmäktige ger miljö- och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att utreda 
förutsättningar för hur stadsbyggnadsåtgärder kan användas för att skapa bättre livsvillkor i 
Gröna dalen i enlighet med förslaget ”Utred Gröna dalen”. 
 
4. Kommunfullmäktige beslutar att finansiering av Fisksätrasamordnare och aktiviteter 
inom programmet för år 2023–2024 hanteras inom ordinarie budgetprocess. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande.  
 
5. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utreda förutsättningar för en 
översyn av entrén till Fisksätra från Saltsjöbadsleden. 
 
6. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utreda temporära åtgärder på 
Gamla Alléskolans tomt fram till att beslut om detaljplan fattats. 
 
7. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsdirektören att utse en styrgrupp och en samordnare 
med uppdrag att samordna åtgärderna inom ramen för det föreslagna programmet under 3 
år (”Fisksätrasamordnare”). 
 
8. Kommunstyrelsen beslutar att avsätta 3 miljoner kronor för Fisksätrasamordnare och för 
att initiera aktiviteter inom programmet genom finansiering från kommunstyrelsens medel 
för oförutsett för år 2022.  
 
9. Kommunstyrelsen beslutar att uppföljning av samtliga förslag i politikerinitiativet ska ske 
i samband med tertialbokslut. 
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10. Kommunstyrelsen noterar redovisningen i övrigt gällande pågående eller planerade 
arbeten som motsvarar förslagen i programmet. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås 27 konkreta förslag i ett program för ett trivsammare och 
tryggare Fisksätra (Framgång Fisksätra). Programmets förslag avser att bygga vidare på det 
goda arbete som redan pågår i området för att skapa en välfungerande skola av hög kvalitet 
med särskilt fokus på det svenska språket, bryta utanförskapen genom fler jobb, skapa ett 
upprustat, rent och snyggt Fisksätra med nya bostäder och mer ordning och trygghet. 
Initiativet föreslår att 10 miljoner avsätts för programmets arbete år 2022, varav 7 miljoner 
tilldelas utbildningsnämnden för att förstärka språkstödet inom likvärdighetsresursen. 
Dessutom föreslås att en Fisksätrasamordnare tillsätts som får i uppdrag att samordna 
insatserna i programmet. 
 
Stadsledningskontoret har på uppdrag av kommunstyrelsens arbetsutskott utrett 
politikerinitiativets förslag. I ärendet redovisas kommunens nuvarande eller planerade 
arbete som motsvarar förslagen i programmet. Där inget arbete för närvarande bedrivs 
föreslås att ansvarig nämnd för i uppdrag att utreda förslagen. Därtill föreslås att 
kommunfullmäktige beslutar att avsätta 10 miljoner kronor för arbetet under år 2022, varav 
7 miljoner tilldelas utbildningsnämnden, och att stadsdirektören ges i uppdrag att utse en 
styrgrupp och tillsätta en Fisksätrasamordnare som heltidstjänst under 3 år med 
finansiering om 3 miljoner kronor för år 2022, inklusive aktiviteter inom programmet. 
Finansiering för år 2023–2024 föreslås hanteras inom ordinarie budgetprocess. 
Programmet som helhet föreslås följas upp i samband med tertialbokslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, daterad den 25 april 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-

Steen (L) och Karin Teljstedt (KD), inklusive bilaga (Program för med utbildning, 
fler jobb och ökad trygghet i Fisksätra) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 februari 2022 
§ 23  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från ledningsstaben.  
 
I ovanstående yrkande instämde Gunilla Grudevall-Steen (L), Johanna Kvist (S), Sidney 
Holm (MP), Mikael Carlsson (NL), Hans Peters (C), Esa Örmä (SD) och Karin Teljstedt 
(KD). 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att förslaget skulle avslås.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från ledningsstaben mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med ledningsstabens förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet: 
”Vi har presenterat ett omfattande och brett paket för att förbättra och öka tryggheten i 
Fisksätra, det första som oss veterligt lagts fram. Oppositionen säger bara ”för sent” och 
”för lite” men har inga egna konkreta förslag vare sig nu eller tidigare, utan stödjer de 
förslag vi lagt fram. Vi välkomnar så klart att det blir en stor uppslutning kring Alliansens 
politik och konstaterar att det är vi som får saker gjorda. Nu förväntar vi oss att regeringen 
och staten också matchar våra insatser med en rejäl förstärkning av polisen och 
rättsväsendet.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att den moderatstyrda alliansen äntligen fått upp ögonen för Fisksätra. Men 
satsningarna kommer för sent och 10 miljoner kronor är inte tillräckligt. Mer pengar 
behöver läggas på det förebyggande arbetet för att inte ett enda barn till ska hamna i 
kriminalitet. Vi socialdemokrater har länge värnat om Fisksätra och dess invånare och det 
är viktigt för oss att Fisksätra inte glöms bort när Nacka utvecklas. Vi vill därför se 
fortsatta, utökade och långsiktiga satsningar på föreningslivet och civilsamhället. Men också 
satsningar på en bredd av åtgärder, allt från skola och socialtjänst till kameraövervakning 
och polis. Fisksätraborna både kan och vill saker med sitt område, låt oss ta vara på den 
kraften och samverka med det fantastiska föreningsliv som finns i Fisksätra.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan väljer att bifalla politikerinitiativet men tycker att det behövs mer samt fler 
långsiktiga satsningar både i Fisksätra men också i hela kommunen. Nackalistan skulle 
gärna sett satsningar på lokalt placerade fältassistenter som kan jobb långsiktigt och 
förebyggande i området, något som vi under flera år tagit upp i vårt budgetförslag. En 
annan del vi gärna hade sett var om kommunen kunde bli försökskommun för kommunala 
poliser, vi tror att en långsiktig och. Relationsskapande polisiär närvaro i området skulle 
göra en stor skillnad för tryggheten inte bara i Fisksätra utan i hela kommunen. Nackalistan 
skulle också gärna sett att man lagt ett större fokus på samarbete med det lokala 
föreningslivet och andra goda krafter. Många verksamheter som t.ex. idrottsföreningeen , 
guds hus och folkets hus gör otroliga insatser och skulle med rätt stöd och hjälp kunna 
bidra till ett ännu bättre område. Det är av yttersta vikt att kommunen samarbetar med de 
goda krafterna i olika områden för att skapa trygghet och trivsel.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna ser med uppskattning på att Alliansen tar Fisksätras problem som 
utsatt område på allvar genom sitt politikerinitiativ. Speciellt klokt är det av Alliansen att ta 
upp sverigedemokratiska förslag från det förflutna och låta dem bli delmoment i initiativet. 
Sverigedemokraterna avser att återkomma med konstruktiv kritik mot detta nyligen 
presenterade förslag vid kommande kommunfullmäktige, när det har funnits tid för analys, 
klarläggande och kompletterande förslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet yrkade på avslag på politikerinitiativet av ett flertal orsaker. 
Det är mycket små nya satsningar i förslaget, de flesta punkterna i programmet är redan 
beslutade och är här ompaketerade för att se ut som åtgärder för att stärka tryggheten och 
trivseln Fisksätra. 
Idén är rätt med att göra satsningar på trygghet och trivsel i Fisksätra men detta innehåller 
för lite nya satsningar. De ständiga besparingarna i Nacka kommuns budgetar har visat sig 
inte fungera. Nya skolan Viktor Rydberg satte ner foten och berättade att skolpengen inte 
räcker till adekvat undervisning i Fisksätra, besparingarna har gått alldeles för långt, så den 
lilla satsningen på förstärkt språkstöd på 7 miljoner till alla Nackas elever är för dåligt. Först 
blir det ingen löne och priskompensation i budgeten vilket blir en faktisk minskning och 
sen får den moderat ledda alliansen justera budgeten. Att jämföra med vänsterpartiets egen 
budget som hade gett Nackas skolor 71 miljoner mer i sina budgetar. 
Punkt 22 Haverikommission är intressant och en bra tanke med. Att lära av händelserna 
och hitta de strukturer i samhället som brister. Både socialtjänst och polis har 
dokumenterat svårt att förhindra brott och att stödja ungdomar i att lämna olämpliga 
miljöer. Det är ibland för långt mellan ungdomens mål och behov och hur de uppfattar vad 
verkligheten erbjuder. Det finns mycket forskning att hämta kunskap ur om hur ett 
samhälle kan vända sin utveckling och att det vore önskvärt att den forskningen får ligga 
tillgrund för vilka insatser som görs för undvika nästa allvarliga händelse som behöver 
Haveri utredas.  
Trygghetsfrågorna gäller mest kriminalitet och droger kopplat till gängkulturer vilket är ett 
stort problem. Det är allvarligt när polisen utser Fisksätra som ett särskilt utsatt område 
och Vänsterpartiet har lämnat ett flertal förslag genom åren som vi tror hade motverkat 
dagens problem. Det stora fokuset i åtgärderna som finns i politikerinitiativet är att 
beteckna som hårdare tag-insatser med vakter, kameror och poliser. Detta är redan beslutat 
och inget nytt. Det som skulle kunna vara en ny punkt är att en haverikommission för att 
utreda och lära om mäns våld mot kvinnor. Det saknas ett jämställdhetsperspektiv i 27 
punkts programmet. Kvinnor och mammors är utsatt i hemmet av samma eländiga 
situation av maktlöshet och våld som de hårdare-tagen syftar till att lösa utanför hemmen. 
Vänsterpartiet ser lösningar på dessa problem som polisen kallar utsatta områden med att 
polisen löser sina uppdrag och utreder brott, om polisen anser att de behöver fler poliser är 
vi för det. När det gäller kommunens satsningar på att minska utanförskap och 
gängmiljöernas skadeverkan tror vi på tidiga generella insatser som en utmärkt skola, att 
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elever få gå i en bra skola, inte köa till den det är idag. Att fritids och kulturaktiviteter har 
ett rikt och anpassat utbud för vad som efterfrågas av ungdomar i Fisksätra. Dessa 
verksamheter måste även ha ett pris som gör det möjligt för barn och ungdomar att välja 
dessa aktiviteter. Att ha råd med två, man kan vilja spela fotboll och trumpet. 
Slutligen en fungerande lokal demokrati, där innevånarnas röster efterfrågas och räknas 
med, att beslut grundar sig på dialog med Fisksätras medborgare. Ett tecken på utanförskap 
som driver gängkultur är både dåliga skolresultat och valdeltagande. Det finns en stor 
känsla av maktlöshet och uppgivenhet bland många och att utöka egenmakten och att ta 
tillbaka kontrollen över sina egna liv är Vänsterpartiets mål i denna fråga.” 
 
- - - - - 
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§ 138 KFKS 2020/945 

Motion – Utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för 
unga 
Motion den 12 oktober 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det, genom befintliga insatser och projektet ”Tillsammans 
för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunens samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och 
föräldrar (SSPF) utökas till att även inkludera föreningslivet samt att kommunens 
uppsökande arbete stärks för att kunna stödja föräldrar i arbetet för ett drogfritt Nacka för 
unga.  
 
Motionen har av beretts av fritidsnämnden, utbildningsnämnden, arbets- och 
företagsnämnden samt socialnämnden. 
 
Utifrån utredningen av motionens förslag konstateras att det, genom befintliga insatser och 
projektet ”Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Projektet ”Tillsammans för ett 
drogfritt Nacka för unga” har tilldelats medel ur kommunens trygghetsfond, vilket syftar till 
att engagera föreningar och civilsamhället mer i arbetet kring stärkande skyddsfaktorer. 
Skolorna arbetar förebyggande och samarbetar med externa aktörer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 54 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 23 mars 2022 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 22 februari 2022 § 8 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 24 februari 2022 § 8 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 februari 2022 § 9 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 mars 2022 § 15 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till motionens förslag.  
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot förslaget från Johanna Kvist, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
"Nackalistan stödjer motionen och tycker att det är viktigt att alla goda krafter kring barn  
och unga som riskerar att hamna i ett missbruk samverkar på ett bra sätt. Förlagen i  
motionen skulle enligt vår bedömning förbättra det arbete som redan idag görs.  
Nackalistan skulle också gärna vilja se en förstärkning av SPFF, en verksamhet som  
fungerar väldigt bra men som har ett stort tryck. Det vore olyckligt om de var tvungna att  
tacka nej till ungdomar." 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser att motionen borde bifallas och att det är ett riktigt steg mot ökad 
narkotikaanvändning bland unga i Nacka. Det är dock bara ett av flera steg som borde tas 
för att svara mot problemets storlek och styrka. Ett steg till är att ge tydligare och mer 
styrande krav på nämndernas arbete och att det följs upp med positivt resultat.  
Det andra är att välja metoder för att minska narkotikabruk som har forskningsstöd för att 
lyckas. Till exempel tar beroendevårds läkare avstånd från att utöka kriminaliseringen av 
droganvändning, de betonar att beroende är en sjukdom som behöver kunna behandlas. 
Att droganvändning är olagligt och stigmatiserat gör det mycket svårare att söka adekvat 
vård för sitt beroendebruk. 
Ett tredje steg är att införa en elevvård som i sin storlek och inriktning motsvarar behoven 
hos eleverna.  
Och sist men inte minst, sluta göra årliga minskningar av budgetarna till skola, kultur och 
fritid genom att inte kompensera för pris och löneökningar. Med mindre budgetar kommer 
någon verksamhet bli mindre och det visar sig i Stockholmenkäten. Det har saknats mycket 
verksamhet med kloka mål för att vända en destruktiv utveckling till dess motsats.” 
 
- - - - - 
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§ 139 KFKS 2021/1053 

Motion – Inrätta medborgarkontor i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Erik Svanfeldt m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då kommunens breda 
utbud av digital samhällsinformation på kommunens hemsida tillsammans med 
kommunens skyldighet att redan idag bistå med service, tillgänglighet och samverkan 
utifrån lagkrav medför att det inte finns ett behov av medborgarkontor utifrån förslaget i 
motionen. Motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad.   

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun inrättar medborgarkontor på några olika platser i 
Nacka utifrån en analys av var kontoren bedöms göra störst nytta och kan nås av många 
invånare.  
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns olika sätt att erbjuda samhällsvägledning 
och information om kommunens verksamheter. Kommunen har utifrån kraven i 
förvaltningslagen skyldigheter att tillhandahålla service, samverkan och tillgänglighet utifrån 
kommunens ansvarsområden. Hur denna samhällsservice ska tillhandahållas beror till stor 
del på vilka behov den enskilde har. Utifrån att just variationen av behov skiljer sig åt 
mellan olika individer måste kommunen ha flera verktyg för att kunna erbjuda stöd till 
kunder. Kommunens breda utbud av digital samhällsinformation på kommunens hemsida 
tillsammans med kommunens skyldighet att redan idag bistå med service, tillgänglighet och 
samverkan utifrån lagkrav medför att motionen föreslås avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 55 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 22 mars 2022 
Bilaga 1. Motionen  
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från val- och demokratinämnden 

den 7 mars 2022. 
Bilaga 3. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från arbets- och 

företagsnämnden den 23 mars 2022. 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S)yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Sidney Holm (MP), bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot förslaget från Gunnel Nyman Gräff, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan stödjer motionen men tycker att det är viktigt att det genomförs en noggrann  
analys innan införandet. Kommunen får ofta låga betyg från medborgarna kring hur lätt det  
är att få information och komma i kontakt med kommunen, vi tror att medborgarkontor  
skulle kunna förbättra detta. Vi skulle gärna se att detta genomfördes i samarbete med  
statliga myndigheter som t.ex. försäkringskassan. Nackalistan skulle också vilja att  
medborgarkontoren fick ett särskilt uppdrag att underlätta och samarbeta med det lokala  
näringslivet. Att det etableras, utvecklas och underlättas för lokala entreprenörer och  
företaag i alla kommundelar skulle leda till många fördelar för hela kommunen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiets är positiva Socialdemokraternas motion till att inrätta medborgarkontor. 
Vänsterpartiet tror att behovet i Nacka är större än det som våra sex bibliotek idag erbjuder 
i form av informationshubbar. Myndigheter, kommunala verksamheter och även företag 
blir allt mer digitala och lokala kontor försvinner. Alla invånare behärskar inte det digitala 
och möjligheten till att få information och vägledning t.ex. kring Försäkringskassan och 
Arbetsförmedlingens begränsas. Utsatta människor blir ännu mer utlämnade och ett 
medborgarkontor med utbildade samhällsvägledare skulle kunna innebära att fler i tidigare 
skede får det stöd som de behöver. Vänsterpartiet förslår en kartläggning av behov genom 
att t.ex. utreda vad som görs och inte kan göras på biblioteken idag. Men även att kontakta 
Svenska kyrkan i Nacka, Rädda Barnen och Röda korset för att undersöka hur behov ser ut 
hos dessa aktörer.” 
 
- - - - - 
  



 
34 (57) 

 2 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 140 KFKS 2021/1056 

Motion – Upphandling av lokalproducerad solel 
Motion den 18 oktober 2021 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar: 

1. Att kommunens egna fastigheter som bedöms lämpliga för installation av solceller 
redan har beviljats investeringsmedel för detta. 

2. Att det räknas som ett tekniskt särkrav att kräva avtal med byggherrar om 
solcellsinvesteringar eller elköpsavtal via Power Purchase Agreements (PPA). Det 
är därmed inte möjligt att kräva sådana avtal i alla kommande markanvisningsavtal. 

 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen yrkas att kommunen påbörjar upphandling av lokalproducerad solel på alla 
lämpliga egna fastigheter via Power Purchase Agreements (PPA) och att kommunen kräver 
avtal med byggherrar om solcellsinvesteringar eller elköpsavtal via PPA vid alla kommande 
markanvisningsavtal. 
Kommunstyrelsen beviljade under 2021 investeringsmedel för installation av solceller på 
utvalda egenägda byggnader. Det innebär att de egna fastigheter som kommunen bedömt 
lämpliga att installera solceller på redan har investering klar. Upphandling av 
lokalproducerad solel på dessa fastigheter via PPA bedöms därför inte aktuell i dagsläget. 
Att kräva att byggherrar tecknar elköpsavtal via PPA bör likställas med montering av 
solcellsanläggningar, vilket innebär att även teckning av ett elköpsavtal via PPA räknas som 
ett tekniskt särkrav. Det är därmed inte möjligt att kräva sådana avtal vid alla kommande 
markanvisningar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2022 § 65 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 17 mars 2022 
Bilaga 1 Motion den 18 oktober 2021 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag kommunstyrelsens miljöutskott den 15 mars 2022, § 10 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionens förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionens andra att-sats.  
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag till beslut: bifall till 
motionens två att-satser samt bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden första att-satsen i motionen mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde sedan andra att-satsen i motionen mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Slutligen ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Motionen lyfter ett mycket angeläget förslag för klimatet nämligen mer solel. I dagens läge 
är det ändå så att det finns juridiska tveksamheter kring motionens förslag. Mot den 
bakgrunden och trots att Nackalistan har motionerat om mer solenergisatsningar så kan vi 
inte yrka bifall till motionens förslag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet vill att kommunen aktivt arbetar för att det installeras solceller på alla 
kommunala fastigheter som har lämpliga sollägen. Idag är kommunens 
solcellsinvesteringarna begränsade till 8 mkr per år, vilket är på tok för lite sett till de stora 
möjligheter som finns. Miljöpartiet ser inga svårigheter med att låna upp pengar till 
ekonomiskt lönsamma investeringar, eftersom det också innebär en ekonomisk vinst för 
skattebetalarna. 
Eftersom de styrande politikerna använder en investeringsmodell som baseras på ett äldre 
stelbent förvaltningstänk från förra sekelskiftet som definitivt inte har lönsamhet som 
ledstjärna, föreslår vi i vår motion att kommunen i stället för att investera själva, tecknar 
avtal om köp av solcellsel men låter andra privata marknadsaktörer stå för investeringarna i 
solcellsanläggningar på kommunens fastigheter. 
Inte minst det senaste årets utveckling av energipriserna på grund EU:s beroende av rysk 
fossilenergi, pekar på vikten av att fler hjälps åt att öka på den lokala energiproduktionen. 
Eftersom det europeiska elnätet är ihopkopplat så minskar varje kWh solel som produceras 
här i Nacka behovet av importerad rysk fossilenergi i samma utsträckning, och därmed 
också pengarna i Putins krigskassa. 
Miljöpartiet vill också att alla privata byggherrar sätter upp solceller när de bygger nytt i 
Nacka. Om detta skulle räknas som ett tekniskt särkrav går det att istället anta en policy om 
detta och föra in denna under en egen rubrik i alla markanvisnings- och exploateringsavtal. 
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Miljöpartiet har framgångsrikt drivit på och fått igenom att grönytefaktorn ska finnas med 
som en egen rubrik i alla nya exploateringsavtal, på samma sätt som konsten att skapa stad. 
Grönytefaktorn är inget bindande krav men genom att lyfta upp och synliggöra den i 
diskussionen kring avtalen har den ändå kommit att användas av medvetna byggherrar.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet syftar till att bifalla attsats 2, framförallt första delen – att kommunen 
kräver avtal med byggherrar om solcellsinvesteringar i kommande markanvisningsavtal. Det 
är en självklar insats för att förbättra Nackas alltför negativa klimatpåverkan, som 
koldioxidbudgeten visar behöver Nackas innevånare, kommun och företag sänka sina 
utsläpp av koldioxid med 17% per år. Att i detta klimatnödläge visa på handlingskraft och 
vägledning från kommunen i klimatomställningsfrågor är nödvändigt.” 
 
- - - - - 
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§ 141 KFKS 2021/1250 

Motion – Utredning av solcellspark i Ramsmora 
Motion den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i dagsläget inte har rådighet över mark i 
Ramsmora. Det kan inte heller anses rymmas inom kommunens uppdrag att utreda 
förutsättningarna för en solcellspark på platsen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I en motion väckt den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 
föreslås att kommunen i samverkan med Boo församling utreder och undersöker vilka 
möjligheter som finns att etablera en solcellspark i Ramsmora. 
 
Kommunen är inte ägare till marken och har i dagsläget inte rådighet över aktuell mark. 
Därutöver bedöms det inte ligga i kommunens uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
solcellspark. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2022 § 66 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning samt juridik- och kanslistaben 
daterad den 29 mars 2022 
Bilaga 1 Motion den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionens förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkande bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde stadsutvecklingsutskottets förslag mot förslaget från Esa Örmä, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har tidigare motionerat om en satsning på och utbyggnad och av solceller på  
fastigheter som kommunen äger. Sent omsider börjar det nu att satsas på detta men  
fortfarande behöver takten öka så att vi når klimatmålen. Denna motion är tyvärr inte  
svaret på en ökad satsning på solceller. Att tänka sig att anlägga en solcellspark i  
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Ramsmoras jungfruliga ängsområde är inte lämpligt. Enligt Naturskyddsföreningen i Nacka  
så har vi redan en förhållandevis liten andel naturlig ängsmark i grönområden och detta är  
ett av dem. Därför behöver denna del av naturområdet i Ramsmora sparas för betande  
djur, en naturlig, rik ängsflora och för djurfaunan. Nackalistan bifaller tjänstehandlingens  
förslag till beslut.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Sverigedemokraterna vill gärna peka på de lyckliga sammanfallande omständigheter och 
goda utvecklingsmöjligheter som förenas i förslaget om utredning av solcellsparken i 
Ramsmora: kyrkan behöver och kan få avkastningsmöjligheter på sin egendom (stora 
behov av reparationer på kyrkobyggnaden föreligger), fossilberoendet i energisektorn kan 
minskas med en miljövänlig energianläggning nära befolkningscentra utan stort 
transportbehov, och finansiering finns såvitt känt i bankvärlden då investeringen relativt 
lätt kan räknas hem.” 
 
- - - - - 
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§ 142 KFKS 2022/327 

Månadsbokslut mars 2022 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2022. 

Ärende 
För helåret 2022 prognostiseras ett samlat resultat på +430,7 miljoner kronor, vilket är -
129,3 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på +560,0 miljoner kronor. Det är framförallt 
försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis skjuts till 2023, dels covidbonusen 
som belastar året och är förklaringen till avvikelsen mot budget. Skatteintäkter och 
nämndernas resultat sammantaget beräknas bli högre än budgeterat. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 163,3 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av mars1 350,0 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 april 
2022  
Bilaga Månadsbokslut mars 2022 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat 
i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Generellt sett är kommunens ekonomi fortsatt stark och även denna månadsrapport 
uppvisar relativt starka siffror. Detta såväl i nämnderna som skatteprognoser och 
övergripande verksamhet. Några orosmoln finns dock som behöver hanteras. Det kanske 
allra tydligaste är välfärd samhällsservice, som fortsatt har svårt att nå det överskottsmål 
som alliansmajoriteten beslutat om. Det ackumulerade underskottet är nu mindre än 
överskottsmålet, och detta bör rimligtvis kunna betalas tillbaka på flera år. Det borde 
sänkas så att mer resurser kan gå till att förbättra verksamheterna och komma våra invånare 
till del genom bättre välfärdstjänster. En annan risk är det stora beroende vårt resultat har 
kopplat till markförsäljningsintäkter. Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns 
strategiskt intresse, just för att behålla rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår 
kommun. Att dessa intäkter nu prognostiseras skjutas på framtiden får stor påverkan på det 
ekonomiska utfallet. Om vi istället äger marken kan den arrenderas ut till en kontinuerlig 
intäkt över tid. Slutligen noterar vi att covidbonusen bidrar negativt till resultatet. Vi ansåg 
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att kommunen enbart borde ha gett denna bonus till våra egna medarbetare, och inte till 
anställda hos privata företag. Vårt förslag hade inneburit en lägre kostnad för kommunen, 
och därmed bättre ekonomiska möjligheter att utveckla våra välfärdsverksamheter 
framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 143 KFKS 2022/378 

Månadsbokslut mars 2022 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2022 i enlighet för tjänsteskrivelsen daterad 
den 21 april 2022. 

Ärende 
Det samlade utfallet för kommunstyrelsen för perioden januari - mars 2022 ligger på -23,1 
miljoner kronor, vilket är 14,7 miljoner kronor bättre än budget (-37,9 miljoner kronor). 
 
Kommunstyrelsen som egen nämnd (-3,7 miljoner kronor), fastighetsverksamheterna d.v.s. 
Fastighetsförvaltning, Bygg och anläggning samt Särskilda fastighetsobjekt (-1,2 miljoner 
kronor) och Södertörns brandförsvar (-0,1 miljoner kronor) visar underskott. 
 
Stadsledningskontoret (1,1 miljoner kronor), Välfärd samhällsservice (0,1 miljoner kronor), 
Stadsutveckling drift (0,7 miljoner kronor), Välfärd skola (13 miljoner kronor) samt 
Oförutsett (3,3 miljoner kronor) visar överskott. 
 
Prognosen för helåret är -209,5 miljoner kronor, vilket är -5,7 miljoner kronor sämre än 
budget (-203,9 miljoner kronor). Avvikelsen ligger huvudsakligen på Välfärd 
samhällsservice (-5 miljoner kronor). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 21 april 
2022  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat 
i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
42 (57) 

 2 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 144 KFKS 2010/502-214 

Detaljplan för Morningside Marina, i Fisksätra -
Saltsjöbaden  
Yttrande i mål nr P 12853-21 i Mark- och miljööverdomstolen vid Svea hovrätt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Mark- och miljööverdomstolen vid 

Svea hovrätt gällande prövning av detaljplan för Morningside Marina, enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen, daterad 2022-04-13. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia 

Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om 
detaljplan för Morningside Marina, i Fisksätra-Saltsjöbaden. 

 
3. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärende 
Syftet med detaljplanen för Morningside marina är att möjliggöra för fem flerbostadshus 
med sammanlagt cirka 40 lägenheter i tre våningar samt en suterrängvåning längs 
Duvnäsvikens södra sida. Kommunens beslut om att anta detaljplanen upphävdes av mark- 
och miljödomstolen i dom den 15 oktober 2021 med hänvisning till bedömningen att 
marken inte är lämplig för bostäder med hänsyn till människors hälsa och möjligheten att 
förebygga bullerstörningar. Kommunen överklagade domen den 1 november 2021 genom 
delegationsbeslut (ordförandebeslut) med kommunstyrelsens komplettering den 29 
november 2021, § 397. Prövningstillstånd gavs i Mark och miljööverdomstolen den 4 april 
2022. Kommunen har nu förelagts att yttra sig över motparternas yttranden i målet. I 
förslag till yttrande hänvisas till det som anförts tidigare i ärendet och i överklagan (med 
komplettering) till Mark- och miljööverdomstolen angående buller. I övriga frågor 
instämmer kommunen i mark- och miljödomstolens bedömningar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 13 april 2022 
Bilaga 1.  Förslag till yttrande 
Bilaga 2.  Dom i mål P 355-21 från mark- och miljödomstolen 
Bilaga 3. Föreläggande från Mark- och miljööverdomstolen 
Bilaga 4.  Kommunens överklagan 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från planenheten.  
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Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och 
Gunnel Nyman Gräff (S), att kommunen drar tillbaka sin överklagan. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Esa Örma (SD), bifall till följande förslag 
till yttrande:  
”Nacka kommun inser nu sent omsider att platsen inte är lämpad för bebyggelse med 
flerbostadshus. Därför drar vi tillbaka vår överklagan av Mark- och miljödomstolens 
beslut.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade i första hand bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 1 till 
protokollet), i andra hand bifall till Sidney Holms förslag till yttrande.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns fyra förslag till beslut – förslaget från 
planheten, förslaget från Gunilla Grudevall-Steen, Sidney Holms förslag samt Tomas 
Ottossons förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från planenheten.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson (S) lät anteckna följande till protokollet:  
”Jag har tidigare när MSN behandlat Morningside bekymrat mig för trafiksäkerheten, som  
redan idag inte är den bästa på Saltsjöbadsvägen. Den ökning som nya bostäder innebär 
och den ökade trafiken längre ut från Saltsjöbaden innebär att man borde se över helheten 
för trafiken på Saltsjöbadsvägen, för fotgängare, cyklister och bilister, samt även 
möjligheterna för kollektivtrafik. Det har tidigare föreslagits att detaljplanen ska medge att - 
åtminstone i ett senare skede - bredda och/eller räta ut vägbanan, med möjlighet att ordna 
en regelrätt gång-cykelbana. Beklagligt nog har det inte tagits hänsyn till det. 
En annan problematik gäller bullersituationen vid Morningside. Bostäderna kommer att 
ligga mycket nära Saltsjöbanan. I en sådan situation får inte några krav på minskad 
hastighet för Saltsjöbanan accepteras. Hastighetsreduktioner skulle sannolikt omöjliggöra 
den planerade 12-minuterstrafiken för Saltsjöbanan, och dessa planer får inte äventyras. 
Trafikverket vill framhålla att Saltsjöbanan är utpekad som riksintresse för 
kommunikationer och därmed vikten av att dess funktion inte riskerar att påverkas negativt 
av planförslaget.” 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) lät anteckna följande till protokollet:  
”Jag anser personligen att Morningside Marina inte ska byggas.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
"Detta är ur flera perspektiv en dålig plats att bygga på och därför vill vi att kommunen 
drar tillbaka sin överklagan." 
 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2002/301-214 

Detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) i Boo 
Överklagan av mark- och miljödomstolens dom i mål nr P 780-21 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att överklaga Mark- och miljödomstolen vid Nacka 

tingsrätts dom i mål nr P 780-21 om att upphäva kommunfullmäktiges beslut om 
att anta detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) i Boo. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia 

Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att utforma och ge in överklagan i huvudsak i 
enlighet med de ramar och grunder som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 28 
april 2022. 

 
3. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia 

Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om 
detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) i Boo. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges beslut att anta detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) 
upphävdes av mark- och miljödomstolen den 21 april 2022. Detaljplanens huvudsakliga 
syfte är att införa byggrätter lämpliga för permanentboende, medge viss förtätning och att 
rusta upp vägar samt att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med kommunala 
anläggningar. 
 
Detaljplanen upphävs på två grunder. Den ena upphävandegrunden gäller en mindre 
tillfartsväg med vändplan som planlagts som allmän plats lokalgata. Vad gäller den andra 
upphävandegrunden har en klagande motsatt sig en sammanläggning av sina två fastigheter. 
Domstolen anser att kommunen inte tagit tillräcklig hänsyn till de klagandes enskilda 
intressen och att detaljplanen i dessa delar inte utformats med skälig hänsyn till befintliga 
bebyggelse-, äganderätts- och fastighetsförhållanden. 
 
Planenheten anser att kommunen har gjort en rimlig avvägning mellan berörda intressen. 
Planenheten bedömer att det finns anledning att ifrågasätta mark- och miljödomstolens 
dom och att det går att betvivla mark- och miljödomstolens bedömning och domens 
riktighet. Planenheten bedömer att domen i delar även är motsägelsefull. Planenheten 
föreslår därför kommunstyrelsen att överklaga mark- och miljödomstolens dom. 
 
För att hinna utforma och lämna in överklagan innan överklagandetiden går ut den 12 maj 
2022 föreslås kommunstyrelsen befullmäktiga kommunjurist Christopher Arontaus och 
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Sylvia Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att utforma och ge in överklagan i huvudsak i 
enlighet med de ramar och grunder som anges i denna tjänsteskrivelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från planenheten samt juridik-och kanslistaben, daterad den 28 april 2022 
Bilaga 1 Mark- och miljödomstolens dom daterad den 21 april 2022, mål nr P 780-21 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på det utsända förslaget från planenheten samt juridik-
och kanslistaben.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från planenheten samt juridik-och 
kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut. Ordföranden ställde 
förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
förslaget från planenheten samt juridik-och kanslistaben.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande:  
”Det sätt på vilket omvandlingen av stora delar av Boo exploateras och förändras går 
alltför ofta emot de boendes vilja. Detta ärende är en liten del av den utvecklade kritik som 
Nackalistan har framfört mot exploateringssättet och äganderätten som en fastighetsägare 
har. Som exempel anförs i tjänstehandlingen konsekvenser för VA. Anläggandet av VA ska 
enligt lag inte ha någon anknytning till en ev förändring av gator, vilket texten antyder. 
Nackalistan avslår förslag till beslut och skrivelse.” 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2021/675 

Anmälan om anläggande av fotbollsplaner m.m. i 
Källtorp (del av fastighet Erstavik 25:1)  
Överklagan av beslut från Länsstyrelsen Stockholm 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att överklaga Länsstyrelsen Stockholms beslut den 19 

april 2022, ärendebeteckning 525-16527-2022, att förbjuda Nacka kommun att 
anlägga två konstgräsplaner med mera i Källtorp (del av fastigheten Erstavik 25:1) i 
enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 29 april 2022. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia 

Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om 
anläggande av fotbollsplaner med mera i Källtorp. 

Ärende 
Länsstyrelsen beslutade den 19 april 2022 att förbjuda Nacka kommun att anlägga två 
konstgräsplaner för fotboll med mera inom del av fastigheten Erstavik 25:1 i Källtorp. 
Beslutet om förbud meddelades med stöd av 12 kap. 6 § fjärde stycket miljöbalken och 
länsstyrelsen motiverade beslutet i huvudsak med att åtgärderna innebar en sådan skada på 
naturmiljön och kulturmiljön och landskapsbilden att åtgärderna inte kan tillåtas. 
Bedömningen är att det finns skäl att ifrågasätta länsstyrelsens beslut om förbud på ett antal 
olika grunder. Grunderna gäller bland annat om anläggandet av fotbollsplanerna utgör en 
påtaglig skada på natur- och kulturmiljön, om ett förbud är motiverat när hänsynsåtgärder 
har redovisats av kommunen och riktigheten i länsstyrelsens intresseavvägning. Mot denna 
bakgrund bedöms det föreligga skäl att överklaga länsstyrelsens beslut. Kommunstyrelsen 
föreslås därför besluta om att överklaga länsstyrelsens beslut och hemställa om anstånd 
med att utveckla talan och grunder till den 17 juni 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 29 
april 2022  
Bilaga 1. Länsstyrelsens beslut den 19 april 2022 
Bilaga 2. Förslag till överklagan 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin 
Teljstedt (KD) Hans Peters (C), Tomas Ottosson (V), Johanna Kvist (S) och Esa Örmä 
(SD), bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och 
kanslistaben.  
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Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på det utsända förslaget från stadsledningskontoret 
samt juridik- och kanslistaben.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut. Ordföranden ställde 
förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben.  
 
Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 
 Ja för Mats Gerdaus yrkande om bifall till förslaget från stadsledningskontoret samt 
juridik- och kanslistaben.  
 Nej för Mikael Carlssons avslagsyrkande.  
 
Voteringsresultat:  
För Mats Gerdaus bifallsyrkande röstade Hans Peters (C), Johanna Kvist (S), Peter 
Zethraeus (M), Filip Wiljander (M), Helene Skantze (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), 
Karin Teljstedt (KD), Gunnel Nyman Gräff (S), Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP). 
Tomas Ottosson (V) och Mats Gerdau (M).  
För Mikael Carlssons avslagsyrkande röstade Mikael Carlsson (NL).  
 
Med 12 JA-röster mot 1 NEJ-röst konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet: 
”Vi i Alliansen har stora ambitioner med idrotten i Nacka, med många nya och moderna 
idrottsanläggningar. Det innebär bl a två nya 11-spelarplaner i Källtorp och vi anser att 
länsstyrelsen gjort en alldeles för snäv tolkning av lagstiftningen när de vill förbjuda dessa 
fotbollsplaner. Därför är det självklart för oss att överklaga det beslutet. I kommentarerna 
kring länsstyrelsens beslut var vänsteroppositionen (S och Nackalistan) skadeglada och 
applåderade att de nya fotbollsplanerna inte stoppades. S ville då kasta in handduken (”det 
kommer ändå inte att gå”) men har nu svängt under galgen. Nackalistan står dock kvar i sitt 
motstånd mot fotbollsplanerna och visar därmed att det är väldigt långt från ord till 
handling. De säger sig vilja ha massor av nya fotbollsplaner men när det verkligen kommer 
till kritan och man måste väga olika intressen mot varandra så drar fotbollen det kortaste 
strået och fåren det längsta. Vart tog det parti vägen som skulle slåss för Nackaborna? Nu 
värnar de i stället staten, mot Nackaborna.” 
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Hans Peters lät även anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Generellt kan man verkligen fundera över hur statliga regleringar och bestämmelser 
fungerar i praktiken i konkreta frågor. Statliga länsstyrelsen i Stockholms län anser att ett 
stycke fårhage som gränsar till en vältrafikerad väg, Ältavägen, har så stort värde att 
välbehövliga ytor för fotbollsplaner inte kan tillåtas med argumentet att det rörliga 
friluftslivet och kulturmiljön skulle påverkas negativt. Det är ett märkligt resonemang. Hur 
kan ens Länsstyrelsen tillåta att Ältavägen går där den går? Har Länsstyrelsen ingen 
förståelse för behovet av anläggningar för idrott? Hur tänker Länsstyrelsen kring folkhälsa 
och barn och ungdomars behov av aktiviteter?” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Nacka är i stort behov av att få fler idrottsytor på plats, så att fler barn och unga får 
möjlighet att idrotta i sitt närområde. Vår kommun lider idag av stor brist på idrottsytor, 
särskilt i centrala lägen. De här två fotbollsplanerna skulle innebära en bra avlastning för 
såväl centrala Nacka som Älta, varför vi är positiva till dem. Men de kan aldrig helt ersätta 
planer i än mer centrala lägen. Vi anser att man i första hand bör göra vad man kan för att 
få till en elvaspelarplan på Sicklavallen, för att maximera möjligheterna till spel där. Tyvärr 
verkar detta helt ointressant för den moderatledda majoriteten som istället satt hela sitt 
hopp till denna osäkra lösning. Det är i det här läget rimligt att överklaga Länsstyrelsens 
beslut och försöka få till dessa fotbollsplaner, men vi kan inte lägga alla ägg i samma korg.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan yrkar avslag till förslag till yttrande av Nacka kommun gentemot Länsstyrelsen 
ställningstagande för tänkt fotbollsplats i Källtorp. Den lagliga grunden för Länsstyrelsens 
förslag till beslut synes vara gediget, grundat på professionella fakta och lagar och värnande 
av betade, naturliga ängar som det är ont om i Nacka. Lag och ordning gäller också då det 
kommer i konflikt med andra intressen i Nacka och ska respekteras men självklart kan man 
också överklaga förslag till beslut. 
Andra aspekter som helt talar emot anläggande av en stor fotbollsanläggning just i Källtorp 
har med Barnperspektivet att göra – Konsekvenser för barn. I tjänstehandlingen står det: 
Tillgången till idrottsplatser är av stor betydelse för folkhälsan, särskilt för barn och unga. Det är därmed 
angeläget att de aktuella fotbollsplanerna i Källtorp kommer till stånd och att länsstyrelsens beslut 
överklagas i syfte att få till en ändring av beslutet. 
Nackalistans Konsekvenser för barn låter enligt följande: Tillgången till centralt belägna 
idrottplatser är av stor betydelse för folkhälsan, särskilt för barn och unga. Det är därmed mycket angeläget 
att de aktuella fotbollsplanerna i Källtorp inte kommer till stånd och att Länsstyrelsens beslut inte 
överklagas i syfte att få till en ändring av beslutet om en lokalisering till en annan och för barn bättre, 
centralt belägen plats som den föreslagna platsen i Sickla.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna vill sekundera överklagandet av det beslut som förhindrar utbyggnad 
av fotbollsplaner i Källtorp på anvisad plats. Detta kan partiet tryggt göra som väletablerad 
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politisk förkämpe för skydd av Nackas natur- och kulturvärden. Det kan hävdas att det 
mest aktuella och viktiga ärendet på kommunstyrelsens bord i frågan om nya fotbollsplaner 
handlar om möjligheten till 11-mannaplan i Sickla, men även möjligheten till planer i 
Källtorp är ett ärende med stor betydelse. 
Nackas natur- och kulturvärden ligger Sverigedemokraterna varmt om hjärtat, men det 
innebär inte att kommunen ska bli ett museum, utan kommunen ska utvecklas varsamt och 
hänsynsfullt. I fallet med Källtorp och ytorna i fråga, så är de ytterst lämpade för 
ytkrävande sport, och en exploatering skulle därför falla väl in i Sverigedemokraternas 
politiska plan att utveckla så många och stora idrottsytor i Nacka som förutsättningarna 
medger. 
Kulturvärden kan inte rimligtvis gå till spillo av detta, utan resultatet blir kulturbygd som 
lever och uppskattas därför att det kan göras bruk av den. En exploatering med 
bostadsfastigheter eller lokaler skulle på ett helt annat sätt omintetgöra kulturvärdena. 
Naturvärden kan inte heller gå helt till spillo av av detta, utan kanske minskas något men på 
ett helt acceptabelt sätt, och på ett sätt till och med också vinna uppskattning bland dem 
som får förmånen att använda idrottsytorna. Jämförelsen som ovan, med regelrätt 
exploatering och många byggnader, står sig även här.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har tidigare uttryckt att vi kan acceptera Alliansens föreslagna fotbollslösning 
för Sicklaområdet med två 7-spelarplaner på Sicklavallen vilken ger en dubblering av 
dagens fotbollsyta där, och två nya 11-spelarplaner vid Källtorp, fem minuters bussresa 
från Sicklavallen. Vi har dock krävt att bebyggelseplanerna på Sicklavallen ska pausas tills 
det är säkert att de två 11-spelarplanerna vid Källtorp verkligen blir av. Tyvärr har 
Allianspartierna redan gått vidare med byggplanerna på Sicklavallen utan att först försäkra 
sig om att fotbollsanläggningen vid Källtorp verkligen kan byggas. I dag ter det sig ytterst 
osäkert om det går att anlägga någon fotbollsyta överhuvudtaget vid Källtorp, samtidigt 
som möjligheterna till en 11-spelarplan vid Sicklavallen har omintetgjorts av den styrande 
Alliansen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet invänder inte emot att Nacka kommun överklagar länsstyrelsens beslut om 
att förbjuda anläggandet av fotbollsplaner i Källtorp. Det är en viktig fråga med idrott och 
fotboll för barn och unga så det är motiverat att kommunen få utveckla talan till Mark och 
miljödomstolen. 
Det är komplicerade avvägningar mellan olika viktiga behov vilket tydliggörs av att Nacka 
kommun ser frågan på ett sätt och Länsstyrelsen gör en annan tolkning. 
Vänsterpartiet har varit positiva tidigare till att arrendera marken med syftet att anlägga 
konstgräsplaner men naturligtvis med förbehållet att fotbollsplanerna inte får inkräkta för 
mycket på natur och kulturvärden. Likaså att fotbollsplaner i Källtorp inte ersätter 
Sicklavallen. Där behövs ett fotbollscampus med minst en elva spelarplan. Fotbollsplanerna 
i Källtorp anser Vänsterpartiet ska vara ett komplement till de fotbollsplaner som finns i 
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bostadsområdena. Fotbollsplaner i Källtorp ger ungdomar som kan resa själva bra tränings 
och match planer vilket också frigör träningstider för yngre i de närliggande 
fotbollsplanerna. 
Det är dessa frågor och avvägningar som Mark och miljödomstolen får ta ställning till och 
ge sitt utslag utifrån aktuell analys och lagstiftning.  
Den här processen kommer ta tid och utfallet är osäkert vilket gör det nödvändigt att 
fortsätta planera för mer idrottsytor omedelbart och inte invänta svar och förlora tid.” 
 
- - - - - 
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§ 147 KFKS 2022/225 

Remiss – Program för räddningstjänst och sanering vid 
utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk 
anläggning, Stockholms län 
Yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över remiss - Program för räddningstjänst och sanering vid 
utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk anläggning – enligt bilaga 5 till tjänsteskrivelse 
daterad den 21 april 2022. 
 

Ärende 
Länsstyrelsens program för räddningstjänst och sanering vid utsläpp av radioaktiva ämnen 
från en kärnteknisk anläggning är ute på remiss. Programmet gäller vid olyckor på en 
kärnteknisk anläggning i Sverige eller i ett annat land. Nacka kommun ingår inte i de 
redovisade beredskaps- och planeringszonerna i programmet, men kan påverkas av 
programmet i händelse av utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk anläggning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 april 2022 
Bilaga 1. Remiss - Program för räddningstjänst och sanering vid utsläpp av radioaktiva 

ämnen från en kärnteknisk anläggning, Stockholms län 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 april 2022.  
Bilaga 3. Miljöenhetens tjänsteskrivelse 5 april 2022.  
Bilaga 4. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens synpunkter på remissen.  
Bilaga 5. Förslag på yttrande över remissen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Utsläpp från en kärnteknisk anläggning kan i viss mån påverka Nacka och dess invånare. 
Nackalistan har tidigare motionerat om att inrätta ett skyddsrum i anslutning till 
tunnelbanebygget. Bristen på skyddsrum är stor i riket och även i Nacka. Ett skyddsrum 
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skyddar också mot kärnavfall. Inget tyder i nuläget på att de många nya bostäder som byggs 
också utrustas med skyddsrum och därmed skyddar mot kärnavfall. Detta behöver 
uppmärksammas och ett program för byggande av skyddsrum behöver komma i gång och 
genomföras.” 
 
- - - - - 
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§ 148 KFKS 2022/53 

Rätt mottagare – Granskning och integritet (SOU 
2021:99) 
Yttrande över remiss från kulturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande över remissen, SOU 2021:99, i enlighet med 
bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 29 mars 2022. 

Ärende 
Av utredningens förslag framgår att det bör inrättas en central stödfunktion inom 
Brottsförebyggande rådet (Brå) som ska bistå beslutsorgan med fördjupade granskningar i 
de ärenden där ett beslutsorgan funnit anledning att anta att en verksamhet som ansöker 
om eller tar del av offentliga medel förhåller sig till våldsbejakande extremism eller andra 
antidemokratiska miljöer på ett sätt som ger myndigheten eller beslutsorganet skäl att vidta 
särskilda åtgärder. Efter en avslutad fördjupad granskning ska stödfunktionen lämna ett 
yttrande till beslutsorganet. Stödfunktionen ska dock inte i något avseende vara delaktig i 
själva beslutsfattandet utan detta ska fortfarande ske vid respektive beslutsorgan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 51 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 29 
mars 2022 
Bilaga 1. Utdrag ur SOU 2021:99 – Sammanfattning och författningsförslag  
Bilaga 2. Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 149 KFKS 2022/114 

Politikerinitiativ – Covidbonus 
Politikerinitiativ den 7 februari 2022 från Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige den 21 mars 2022 har beslutat att utge 
belöningscheckar till anordnare av såväl fristående som kommunala anordnare av skola, 
förskola, äldreomsorg och annan omsorg med upp till 10 000 kronor till personal inom 
dessa områden och att intentionen bakom förslaget i politikerinitiativet om covidbonus 
bedöms därmed vara uppfylld.  
 
Kommunstyrelsen noterar i övrigt stadsledningskontorets beredning avseende extra lediga 
dagar. Politikerinitiativet föranleder inga ytterligare åtgärder och är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Nackalistan har inkommit med politikerinitiativ om att tacka anställda i kommunen som 
arbetat inom vård, skola, förskola och omsorg med en” Covid-bonus”. Nackalistan har 
även föreslagit att kommunen ser över möjligheterna att ge anställda som arbetat inom 
vård, skola, förskola och omsorg extra lediga dagar för återhämtning. Nackalistan vill se att 
en del av 2021 års överskott går till de medarbetare i kommunen som genom sitt arbete 
gjort detta resultat möjligt.  
 
Kommunfullmäktige har den 21 mars 2022 beslutat om en engångsbelöning (covidbonus) 
till anställda hos såväl fristående som kommunala anordnare av skola, förskola, 
äldreomsorg och annan omsorg i enlighet med de ramar och förutsättningar som anges i 
tjänsteskrivelsen daterad den 21 februari 2022.  
 
Ett beslut om att ge kommunens anställda inom skola och förskola och omsorg extra lediga 
dagar för återhämtning skulle innebära problem med personalbemanningen inom dessa 
områden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 53 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 24 mars 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Mikael Carlsson (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 21 mars 2021 § 125 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse ”Covid bonus” som tack för extraordinära insatser för 

Nackaborna under pandemin, KSKF 2022/127. 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är nöjda med det beslut som togs för något möte sedan i kommunstyrelsen, 
där vi tillsammans med L, M Och Kd fick igenom coronabonusen för personnalen. Det 
beslutetuppfyllde intentionerna med detta initiativ. Vi tycker att det är viktigt att visa 
uppskattning för det arbete som personal i kommunen utförde under pandemin 2020 och 
2021.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är väldigt mycket pengar som nu delas ut i covidbonusar. Och då räckte 72 Mkr ändå 
inte till alla personalgrupper, många blev utan. Vi ser att gränsdragningen har varit 
problematisk. För att minska osämjan bland personalen har det nu beslutats om 
mångmiljonbelopp i ”covidbonus” till ytterligare en personalgrupp, samma belopp men det 
kallas för ”belöning för extraordinära insatser”, och kan på så sätt hållas inom en snävare 
grupp av medarbetare. Miljöpartiet anser att det hade varit bättre att satsa på mer 
långsiktiga åtgärder för att förbättra arbetssituationen för kommunens personal. 
Nackalistan hänvisar i sitt politikerinitiativ till att kommunen 2021 gjorde ett överskott på 
över 500 Mkr, och att delar av det överskottet borde delas ut som bonus till kommunens 
anställda, dock inte till alla personalgrupper. Att kommunen gick med överskott handlar 
mestadels om förändrade bokföringsregler. Det finns alltså inga pengar att dela ut, de drygt 
500 Mkr Nackalistan hänvisar till är värdet på alla de vägar och andra anläggningar som 
olika byggherrar färdigställt och överlämnat till kommunen under året. Om man räknar 
bort det som inte är reda pengar från det redovisade överskottet gjorde kommunen en 
förlust på 70 Mkr 2021, och det är svår att dela ut till någon annan.” 
 
- - - - - 
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§ 150 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KS 2022-05-02 § 144  
 

Detaljplan för Morningside Marina, i Fisksätra – 
Saltsjöbaden – Yttrande i mål nr P 12853-21 i Mark- och 
miljööverdomstolen vid Svea hovrätt (KFKS 2010/502-214) 
 
 
Vänsterpartiets förslag till yttrande:  
 
Nacka kommun, nedan kommunen, inkommer med yttrande i mål nr P 12853-21 över 
aktbilaga 20-26. 
Inledningsvis vill kommunen ange att kommunen inte längre vidhåller vad som anförts 
tidigare i ärendet och i överklagan till Mark- och miljööverdomstolen. Utöver detta vill 
kommunen lägga till följande.  

Buller  
Kommunen menar att buller från spårtrafiken medför att det är olämpligt att bygga i 
enlighet med detaljplanen. Även om bullerdämpning kan göras i byggkonstruktionen så 
kommer utemiljön att vara kraftigt bullerstörd.  Utökad trafik på Saltsjöbanan kommer 
ytterligare att göra bullersituationen sämre. 

Översvämningsrisk och förhöjda havsnivåer  
Även om bostäder inte kommer att hamna under gränsen om 2,7 m över nollplanet så 
innebär den tänkta bebyggelsen att byggnadskonstruktioner kommer att kunna ligga under 
vattennivån. Byggnaderna kommer också att förhindra passage längs vattnet när den nu 
planerade kommer att liga under vattennivån. Byggnationen är extra olämplig om 
vattennivån, som nya beräkningar från IPCCs klimatpanel visar, kommer att öka mer än 
vad som tidigare befarats. 

Trafiksäkerhet  
Trafiksituationen längs Saltsjöbadsvägen riskerar att allvarligt försämras i och med planen. 
Periodvis är Saltsjöbanan avstängd och då trafikerar ersättningsbussar den aktuella vägen. 
Det kommer då att bli mycket trångt och trafiksäkerheten både för de boende inom 
planområdet och andra som går eller cyklar längs vägen kommer att vara oacceptabel. 
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Risk för urspårning  
Den riskbedömning som har tagits fram för urspårning och olyckor med tåg på 
Saltsjöbanan visar att risken för urspårning är mycket liten. Genom exploateringsavtal kan 
det säkerställas att skyddsräler utförs som minskar risken att ett urspårat tåg lämnar banken 
som järnvägen (Saltsjöbanan) ligger på. Kommunen instämmer i mark- och 
miljödomstolens bedömning att frågan om urspårningsrisk är hanterad i tillräcklig grad.  
Risken för urspårning och dess konsekvenser kan inte avvisas. Även om risken är relativt 
liten så skulle en urspårning kunna resultera i allvarliga skador på byggnader och personer i 
planområdet, särskilt då spårbanan är placerad på en högre höjd än byggnationen. 
Sammantaget är det därför klart olämpligt att bygga bostäder inom området. 

Övrigt 
Den tilltänkta byggnationen är i en omfattning och placerad så att någon kollektivtrafik inte 
kommer att ha håll plats  i dess närhet. Det innebär att de boende kommer att få lång 
promenadväg till kollektivtrafik och i praktiken kommer det att medföra att huvuddelen av 
persontransporterna kommer att ske med bil. När samhället behöver minska bilåkandet 
utifrån ett klimat- och miljöperspektiv är det därför också olämpligt med byggnation enligt 
denna plan. 
 
- - - - - 
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